

# 國際原生



上海國際問題研究院  
SHANGHAI INSTITUTES FOR INTERNATIONAL STUDIES

# 國際廣生

## GLOBAL REVIEW

(双月刊)2021年5/6月 第3期 总第72期

2021年5月15日出版

### 目 次

中国共产党成立100周年

- 1 中国共产党百年对外交往与外交思想笔谈  
苏长和 范 军 王 健  
严安林 吴蕊思 仇华飞
- 26 中国共产党对外交往的百年演进与当代发展  
——基于民族复兴视角的分析  
李开盛

领域问题

- 42 国际碳交易机制复杂化及中国应对  
王 硕 张丽华
- 58 从 NAFTA 到 USMCA：投资争端解决机制的变化、成因及启示  
伍穗龙 陈子雷

区域研究

- 76 欧盟在中美之间的艰难选择  
——基于“蛋糕主义”视角的分析  
宋 芳
- 96 上海合作组织扩员后的地区定位与合作格局  
李孝天

科技与网络

- 119 “自由”与“不自由”：高科技跨国公司的政治化与国家化  
郝诗楠
- 135 暗网环境下恐怖主义信息挖掘与分析  
谢 玲
- 152 英文摘要

# 國際展望

## GLOBAL REVIEW

Vol. 13 No. 3 May/ June 2021

Published on May 15, 2021

### Contents

#### *CPC's Centenary*

- 1 Centennial Reflections on the CPC's Diplomacy: Theory and Practice  
*SU Changhe et al*
- 26 For the Rejuvenation of the Chinese Nation: Centennial Evolution and Current Development of the CPC's Diplomatic Theory and Practice  
*LI Kaisheng*

#### *Thematic Issues*

- 42 Regime Complex for International Carbon Trading and China's Role  
*WANG Shuo and ZHANG Lihua*
- 58 From NAFTA to USMCA: Changes, Causes, and Implications of Investment Dispute Settlement Mechanisms  
*WU Suilong and CHEN Zilei*

#### *Regional Issues*

- 76 EU's Hard Choice Between China and the United States: An Analysis Based on the Perspective of "Cakeism"  
*SONG Fang*
- 96 Regional Positioning and Cooperative Pattern after the SCO's Latest Enlargement  
*LI Xiaotian*

#### *Technology and Cyberspace*

- 119 With or Without Liberty: Politicization and Nationalization of High-Tech Multinational Corporations  
*HAO Shinan*
- 135 Terrorism Information Mining and Analysis in the Dark Web  
*XIE Ling*

- 152 Abstracts

Inside Back Cover: Call for Papers and Subscription Information.